
Forslag vedr. ændring af krydset Ålekistevej, Herlufsholmvej og Børglumvej 

Forslagsstillere: Bestyrelsen  

Baggrund 

• Mange Vanløse-borgere føler det er farligt at krydse Ålekistevej ved Herlufsholmvej og Børglumvej 

• Krydsningen er en officiel skolevej og bruges af mange cyklister dagligt 

• Bestyrelsen blev inviteret til at deltage i møder med Københavns Kommune og grundejerforeninger 

for at finde en fælles løsning der indstilles til 2025-budgettet i kommunen 

Forslag  

1. Teknik- og Miljøforvaltningen anbefaler at lukke Herlufsholmvej og skabe et 4-benet kryds 

2. Herlufsholmvej føres op i Børglumvej og vejstykket ensrettes i retning mod Børglumvej 

3. Den sidste del af Børglumvej får en sten belægning og hæves i niveau med fortov  

4. Der skabes en ny cykelsti der forbinder Ålekistevej til Herlufsholmvej  

5. Den samlede plads forgrønnes  

6. Ind- og udkørsel sker over cykelsti og fortov, ligesom kvarterets ind- og udgang ved Jernbane Alle 

7. Etablering af nye bredere heller for sikker krydsning i tre etaper  

 

Forslaget imødekommer ønske om en mere sikker krydsning. Udkørsel til Ålekistevej er mulig på samme vilkår 

som i dag. Alle øvrige trafik-foranstaltninger i grundejerforeningen er uændrede. 

Det vi stemmer om d. 28. februar 2024 

Kommunens budgetforhandlinger for 2025 finder sted mellem februar og april i 2024. Det er endnu ukendt 

hvor mange midler der afsættes til projektet. Punkt 6 og 7 dækkes af kommunalt budget og er ikke 

foreningens ansvar. Miljø og Teknik forvaltningen har indstillet det vejtekniske til dækning fra kommunen, 

punkt 2, 3 og 4, hvilket udgør den største post i forslaget. Afstemningen drejer sig udelukkende om at give 

tilsagn fra foreningen til at støtte denne løsning, da foreningens bidrag endnu ikke er kendt. 

Fremtidig handling 

Når vi får mere information om det kommunale budget skal vi stemme om projektet med et specifikt budget. 

Enten på en ekstraordinær generalforsamling eller på næste års generalforsamling. Afstemningen nu vedrører 

foreningens principielle støtte til løsningen, og en endelig beslutning tages senere, når budgettet er klart.  


